

东南大学 2022 年国际暑期学校项目介绍

Introduction of SEU International Summer School Program

项目主题 COIL 型学习模式下的国际化人才培养

Theme: Cultivation of Globally Competitive Talents in COIL Learning Mode

项目概述

本项目以中日大学协作教学为中心，以国际化人才共育为目标，通过中日大学协作教学手段，采用跨国联合授课的课堂教学模式，包含讲座、谈论、文化指导等环节，主题包涵以下：课程 1 日本近现代史与中国文化、2 国际化教育背景下的相互交流应用、课程 3 日语典籍中的“江苏都市记忆”。正值中日邦交正常化五十周年之际，本期夏校课程以中日交流与文化比较为切入点，兼顾学科国际最前沿，打造有深度内涵的线上教学课程，采用混合授课的新模式直感中日社会文化差异，促进异文化理解，培养国际化视野下的跨文化交流能力的同时亦有助于中日青年学生交流。

Overview: This project provides courses jointly offered by Chinese and Japanese universities with the purpose of co-cultivating globally competitive talents. The project, taking the form of international joint teaching, offers lectures, discussions, cultural instructions and other activities, the topics of which include: Course 1-- Japanese Modern History and Chinese Culture; Course 2-- Communication in the Context of International Education; Course 3-- "Memory of Jiangsu's Cities" found in Japanese classics. On the occasion of the 50th anniversary of the normalization of Sino Japanese diplomatic relations, this summer school course, taking Sino Japanese communication and cultural comparison as the starting point and giving consideration to international frontier academics, offers in-depth online courses and introduces the new model of mixed teaching to help students sense the social and cultural differences between China and Japan, promote cross-cultural understanding, train cross cultural communication skills from the perspective of internationalization, and enhance the exchange of Chinese and Japanese young students.

日程安排 (暂定)

暂定期间：8月22日(周一) ~ 8月27日(周五)

每课程一周。以下为课程 1 暂定日期。

	日期	8月22日	8月23日	8月24日	8月25日	8月26日	8月27日
類型	時間	周一	周二	周三	周四	周五	周六
A	9:00	A1	A2	A3	A4	A5	A6
	10:30	開課式与課程介紹	講義	講義	講義	講義	
	10:30	A1	A2	A3	A4	A5	
	12:00	講義	講義	講義	講義	講義	
B	13:00	B1	B2	B3	B4	B5	
	14:30	指導	指導	指導	指導	指導	
C	14:30	C1	C2	C3	C4	C5	C6
	16:00	實踐	實踐	實踐	實踐	實踐	
	18:00						

日程安排说明:

8月22日(周一) ~ 8月27日(周六)

A1: 開課式: 項目負責人及相關人員在線對項目進行宣傳說明, 介紹主講教授。

東南大學學生與日本大學學生雙方自己紹介

A2 ~ A5: 中日學生專門講義。以講義形式, 主題包含3門課程, 每周安排一門課程。

A6: 發表報告并提交負責教師打分。

B1 ~ B5: 中日學生共通論題意見交流: 演習形式, B6: 學生報告總結

C1 ~ C5: 中日學生社會實踐活動: 實踐形式。C6: 教師總結報告, 給國際學生頒發課程
結業證書。

●基本講義:

8/22 (周一) ~ 8/26 (周五): 9時 ~ 12時:

上記 A1 ~ A5 及 B1 ~ B5 時間段

●實踐指導:

8/22 (周一) ~ 8/26 (周五): 13時~16時:

上記 C1 ~ C5 時間段

Schedule (Draft) Nurturing Globally Competitive Talents through Chinese-Japanese Joint Online Teaching

provisionally arranged period: Aug 22 (Monday) ~ Aug 27 (Saturday)

Each course lasts for one week. The provisional arrangement for Course 1 is as follows:

	date	Aug 22	Aug 23	Aug 24	Aug 25	Aug 26	Aug 27
type	day	Mon	Tues	Wed	Thur	Fri	Sat
A	9:00	A1	A2	A3	A4	A5	A6
	10:30	Opening ceremony and Course description	lecture	lecture	lecture	lecture	
	10:30	A1	A2	A3	A4	A5	
	12:00	lecture	lecture	lecture	lecture	lecture	
B	13:00	B1	B 2	B 3	B 4	B 5	
	14:30	instruction	instructi on	instruction	instruction	instruction	
C	14:30	C 1	C 2	C 3	C 4	C 5	C6
	16:00	practice	practice	practice	practice	practice	
	18:00						

Schedule description:

Aug 22 (Monday) ~ Aug 27 (Saturday)

A1: Opening ceremony: The project leader and related personnel describe the online project and introduce the lecturing professors. Students of Southeast University and Japanese universities give self-introductions.

A2 ~ A5: Special lectures for Chinese and Japanese university students. 4 courses to be offered(1 course a week).

A6: making presentations to be rated by teachers

B1 ~ B5: exchange of views on shared topics, B6: Summary of students' presentations.

C1 ~ C5: Social practices of Chinese and Japanese university students C6: Teachers

summarize and confer certificates to international students

●main lectures:

8/22 (Mon) ~ 8/26 (Fri): 9:00 ~ 12:00

the abovesaid A1 ~ A5 & B1 ~ B5 periods

●practice instruction:

8/22 (Mon) ~ 8/26 (Fri):: 13:00 ~ 16:00

the abovesaid C1 ~ C5 periods

计划招生人数: 50 人

Number of Participants: 50 persons

申请要求

汉语\英语\国际化教育专业的日籍在校本科生(2 年级或 3 年级),能够熟练使用日语、汉语、英语中的某一种语言交流。

Application Requirements: Japanese undergraduate students (sophomore or junior) majoring in Chinese/ English/ international education, speaking Japanese or Chinese or English fluently

申请截止时间 2022 年 6 月 30 日

Application Deadline: June 30th, 2022

主办/承办单位 东南大学外国语学院日语系/东南大学教务处

Host & Organizer: Department of Japanese, School of Foreign Languages, Southeast University/Office of Teaching Affairs, Southeast University

联系人及联系方式 郑小翔 zhengxx75@163.com

Contact Information: ZHENG Xiaoxiang (zhengxx75@163.com)